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________________________________ 
Kristina Westhed, sekreterare 

________________________________ 
Mikael Löthstam, ordförande 

________________________________ 
Hans Jonsson, justerare 
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§693 Mötets öppnande 

Ordförande Mikael Löthstam öppnade mötet och hälsade nuvarande, avgående och framtida 
ledamöter välkomna. En kort presentationsrunda av samtliga deltagare genomfördes. 
 
Hälsingerådet skapades redan 1994, i syfte att främja utveckling och samverkan i Hälsingland. 
1996 bildades den ideella föreningen. Styrelsen består av KSO och en ledamot från oppositionen 
från varje kommun. Som ledamot i Hälsingerådet är man företrädare för utveckling i Hälsingland, 
inte för partipolitik. 
 
Hälsingerådet satsar och har tagit ett stort steg framåt under 2022 genom att anställa tre tjänstemän, 
som tillsammans utgör rådets utvecklingskontor (utvecklingschef, varumärkesansvarig och EU-
samordnare). 
 
Mer och fördjupad information kan delges då nya rådet är på plats i januari 2023. 
 
Håkan Englund poängterade betydelsen av att de diskussioner som förs i Hälsingerådet och beslut 
som fattas av detsamma tas hem till respektive kommun. Ett beslut i Hälsingerådet kräver formella 
beslut på hemmaplan. Han betonade även kommunchefernas ansvar att skapa rätt förutsättningar för 
genomförande av de operativa åtgärder som den gemensamma samverkan kräver. 
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§694 Val av justerande


 Hans Jonsson utsågs att justera dagens protokoll. 
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§695 Godkännande av dagordning


Dagordningen godkändes. 
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§696 Föregående protokoll


Föregående protokoll är justerat, distribuerat och kommer att publiceras på Hälsingerådets hemsida. 

Hans Jonsson kommenterade punkt som handlar om gemensam skrivelse till SJ kring inställda 
tågavgångar. Avsändare skulle enligt tidigare överenskommelse vara Hälsingerådet, men istället 
blev det respektive kommuns KSO som undertecknade. Efter diskussion vid mötet enades man 
dock om att kommunernas KSO ju indirekt representerar Hälsingerådet.  

Protokollet godkändes och lades till handlingarna. 
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§697 Rapport från Hälsingerådets utvecklingskontor


Representanter från utvecklingskontoret redogjorde för sina respektive arbetsområden utifrån 
symbolerna: 

Rött trafikljus: frågor som är viktiga att lösa/ta ställning till 
Gult trafikljus: frågor som kommit en bit på väg, men som arbetas vidare med under 2023 
Grönt trafikljus: frågor som är avklarade/lösta 

Kort sammanfattning av presentationerna: 
 
Utvecklingschef Magnus Ernström informerade om hur han och kollegorna på utvecklingskontoret 
startat upp sitt gemensamma arbete under hösten 2022. Magnus började sin anställning den 1 april, 
men det var först 1 september som även Linda och Kristina kom på plats och det gemensamma 
arbetet kunde ta fart. De tre anställda ska arbeta gentemot sex huvudmän (kommunerna) med 
ca 13 700 anställda, vilket ställer krav på struktur, en fungerande organisation och arbetssätt. 
Utvecklingskontoret ska absolut inte dränera kommunerna på kompetens/resurser utan fånga behov, 
skapa förutsättningar för samverkan, utveckla, samordna och stödja. 

Varumärkesansvarig Linda Beigler har inlett sitt arbete med att inventera vilket arbete som redan 
pågår, byggt relationer och tillsammans med sina kollegor lärt känna kommunerna.  
Under de månader som passerat har Linda bland annat tagit tag i frågor kopplat till Hälsingegårdar/
Rådslaget/Världsarvsrådet, Besöksnätverket Hälsingland, Kommunikatörsnätverket och 
Ambassadörsnätverket. Tillsammans med Magnus deltar Linda i TAM-utbildning (regionen). 
Viktiga frågor att arbeta vidare med är webdomänerna halsingland.se och halsingeradet.se, 
genomförande av en varumärkesdag för Hälsingland och inflyttarservice. Linda har, tillsammans 
med Magnus och Kristina, inlett ett samarbete med Högskolan i Gävle.  

EU-samordnare Kristina Westhed började, precis som Linda, sin anställning den 1 september 2022. 
Inledningsvis genomförde Kristina en inventering för att få en bild av hur/om respektive kommun 
arbetar strategiskt med EU-/internationella frågor. Inventeringen visade att det finns behov/intresse 
av att vidareutveckla arbetet inom detta område. Kristina arbetar därför vidare med ex framtagande 
av förslag på internationell strategi för Hälsingerådet, planering av studieresa för Hälsingerådet till 
Bryssel i mars 2023, utbildningsinsatser, uppbyggnad av fungerande organisation/arbetssätt/nätverk 
gentemot kommunerna för att kunna fånga utvecklingsbehov, sprida information och skapa 
samordningsvinster. Kontinuerlig omvärldsbevakning av vad som händer på EU-nivå, kommande 
utlysningar, partnersök mm är andra viktiga arbetsuppgifter. !
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TeamEngine E-Signing

TeamEngine Document E-Sign ID: D3C88FDE-AE11-4DAA-BF89-96BB4EB8C4D1. Page 8 of 16.



 9
Hälsingerådet SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 	 


	 	 	
	 	 	
	 	 	  
§698 Lägesrapport Gemensam IT-drift

 
Inom en nära framtid kommer ny lagstiftning kopplat till IT-drift som ställer större och helt nya 
krav på kommunerna. Varje kommun kommer att behöva hantera uppskattningsvis 30 nya digitala 
processer. Detta innebär ett enormt förändringsarbete, som kräver samverkan. 
 
Johannes Helfrich, digital strateg i Söderhamns kommun, informerade om den studieresa som 
genomförts tidigare under hösten. I samband med studieresan besökte deltagarna (IT-strateger, 
IT-chefer och utvecklingschef Hälsingerådet) några organisationer för att lära om olika system/
arbete med IT-samverkan. Syfte med resan var att ta med sig erfarenheter och kunskap med sig hem 
till Hälsingland för att komma vidare i arbetet med en gemensam IT-drift. 
En reserapport finns att tillgå i TeamEngine. 
 
Hälsingerådet ger kommuncheferna och utvecklingschefen vid Hälsingerådet i uppdrag att ta fram 
en nulägesanalys och målbild att presenteras vid Hälsingerådets möte i juni 2023. 
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§699 Trygghetsöverenskommelse ICA-handlarna

 
Det råder otrygghet på och omkring ICA-butiker. Lars Ilmoni från ICA-handlarnas förbund 
och handlarna Johan Bolin (Ljusdal) och Jörgen (Iggesund) informerar om trygghetsarbete. 
 
Ungdomar och ungdomsgäng skapar otrygghet på kvällarna genom att stöka och uppträda hotfullt 
mot personal. Det har gått så långt att personal inte vågar arbeta då de känner sig hotade. Ibland 
kommer ungdomarna från närliggande ungdomsgårdar, ibland handlar det om bilburen ungdom. 
Det festas på parkeringar under helgerna, vilket medfört att kunder inte vågar gå in i butiken och att 
personal inte vågar arbeta. Parkeringsförbud, polis och väktare på plats har medfört att problemet 
flyttat till andra ställen. Psykiskt sjuka och narkotikapåverkade kommer in labila på kvällarna och 
personalen får då ibland ta hand om dessa. Det har hänt att personalen tvingats larma polis för att få 
hjälp med dessa personer. Trenden är att det tyvärr blir värre och värre. Polisen har dessvärre ofta 
inte tid att komma och personalen tvingas då reda i detta själva. 

En trygghetsöverenskommelse är inte ett avtal utan just en överenskommelse. Överenskommelsen 
bygger på en gemensam tillit till att detta vill vi göra tillsammans. Tillsammans vill vi verka för 
samverkan kring dessa aktiviteter. Mer resurser är inte det primära. Det primära är att hitta smarta 
sätt att arbeta tillsammans. Att ”skruva” lite på kontaktytor och samverkanssätt. Politiker i 
kommunerna är oftast positiva till denna typ av samverkan. Det är hos tjänstemännen det oftast tar 
stopp, särskilt i större städer.  

Trygghetsöverenskommelser kan ingå i/komplettera redan pågående trygghetsarbete, exempelvis 
kopplat till BID (centrumutveckling) och som del i BRÅ:s brottsförebyggande arbete. 
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§700 Gemensam platsutveckling Biosfärområdet Voxnadalen och 
Världsarvet Hälsingegårdar


Biosfärområde Voxnadalen och Världsarvet Hälsingegårdar har fått projektmedel från 
Tillväxtverket under perioden maj 2022-mars 2023. Projektet heter Gemensam platsutveckling 
Voxnadalen och Världsarvet Hälsingegårdar. Ovanåkers kommun är projektägare. 
Projektledare Catherine Vennberg tillsammans med koordinator Hanna Alfredsson, 
världsarvssamordnare Karin Gadde Jennische, processledare Ulrika Nisser och Pia Ohlson från 
världsarvsgården Gästgivars informerade om projektet. 

Det finns 1154 världsarv och 738 biosfärområden (7 i Sverige) utsedda av UNESCO. 

Biosfärområde Voxnadalen innefattar geografiskt kommunerna Ovanåker, Ljusdal och Bollnäs. 

Följande frågor diskuterades i ”bikupor” under mötet: 

Fråga 1: 
Vad betyder de två Unesco-utnämningarna för Hälsingland?  

- otroliga möjligheter som vi inte nyttjar som vi skulle kunna göra, finansiering, använda i 
varumärkesarbete, besöksnäringen, flytta till Hälsingland, kvalitetsstämpel 

- starkaste varumärket för Hälsingland som landskap, oändligt med möjligheter att bygga 
vidare på 

- aktiviteter, testa saker inom biosfärområdet, kopplat till Agenda 2030 
- gränsdragningar mellan privat/offentligt, många olika intressenter skapar förvirring 

Naturvärldsarv/biosfärområden – medel från Naturvårdsverket 
Kulturvärldsarv/Hälsingegårdar – medel från Riksantikvarieämbetet (endast 
kulturarvsmedel) 

- bygga hållbar destinations-/platsutveckling 
- Vision: biosfärområde Voxnadalen och Världsarvet Hälsingegårdar är starka förebilder för 

skapande av hållbar utveckling i Hälsingland, Sverige och världen 
- Mission (Walk the talk): med engagemang, kunskap och stolthet bygger vi en hållbar 

framtid tillsammans – med rötterna i Hälsinglands unika kultur- och naturarv 

Fråga 2: 
Hur kan Hälsingerådet och medverkande kommuner dra nytta av och bidra till en 
hållbar, långsiktig och samordnad platsutveckling i Hälsingland – med hjälp av 
Biosfärområde Voxnadalen och Världsarvet Hälsingegårdar? 

- en offentligt ägd världsarvsgård, övriga sex privatägda – ekonomi? 
- vi kan inte prata om bara de sju världsarvsgårdarna, det finns många andra Hälsingegårdar 

som är positiva till att öppna upp sina gårdar 

Ordförande  Justerande     Utdragsbestyrkande 
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- biosfärområdet och hälsingegårdar kan användas för att locka hit människor och 
verksamheter, en väg in i Hälsingland, aktiv marknadsföring, bidrag från EU – motor för 
projekt 

- politisk påtryckningshjälp skulle vara positivt 
- infrastruktur/transporter behöver utvecklas för att tillgängliggöra 
- utbildning invånare/skola, hantverkstraditioner förs vidare, mjuka värden som kan växlas 

upp till andra värden 

Fråga 3: 
Hur ser vi på Hälsingerådets ansvar och roll i det fortsatta utvecklingsarbetet kopplat till 
utnämningarna? 

- Hälsingerådet är mottagare av projektets resultat 
- Hälsingerådet bör ha/ta ett ansvar för det fortsatta utvecklingsarbetet 
- nu finns ett utvecklingskontor och därmed resurser för att göra mer 
- regionen behövs och måste komma in och växla upp medel 

Inom ramen för projektet genomfördes en studieresa till världsarvet i Falun den 29 november. 

Den 10 januari arrangerar projektet en inspirationsdag i Långhed.  

14 februari är det dags för en avstampskonferens där fokus kommer vara att informera om 
projektets utfall, diskutera förslag till framtida strategi för hållbar platsutveckling och hur vi kan ta 
projektresultatet vidare. Vem/vilka kan äga och driva det fortsatta arbetet? 
Vid konferensen deltar forskare från Mittuniversitetet för att lyfta begreppet ”hållbara besökare”. 

. 

Ordförande  Justerande     Utdragsbestyrkande 
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§701 Nuläge och framtid Hälsingerådet


Ordförande Mikael Löthstam informerade att han föredrar att ta denna punkt på dagordningen vid 
mötet i januari 2023 istället. 
 

Ordförande  Justerande     Utdragsbestyrkande 
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§702 Övriga frågor


 
Utvecklingschef Magnus Ernström informerade kort om att det finns externa medel att ansöka för 
ledsamordning. Denna samordning skulle isåfall komma att kräva kommunala insatser i slutändan.  
Naturvårdsverket har fått i uppdrag att ta ett större ansvar för låglandsleder och det finns därför 
bidrag att söka för regional samordning av vandringslederna. Det handlar om att implementera 
nationell kvalitetsstandard och är en femårig satsning. 
Ett förstudieprojekt har genomfört kartläggning av kommunerna, dvs nuläget. 
Kommunerna har därför en stor medvetenhet om strukturella satsningar i landet och samtliga 
kommuner önskar regional organisering och vill samordna sig. 

Bidrag finns 2023 för ledsamordning (9 januari 2023) och för investering i hållbara leder. 
Utmaningarna är: 

- olika viljor inom och mellan kommunerna 
- otydlig struktur och ansvarsfördelning 
- ingen långsiktig finansiering 
- olika förutsättningar i Gästrikland och Hälsingland 

Hälsingerådet anser att utvecklingskontoret bör 
- påverka regionen/Länsstyrelsen om vikten av att de deltar – tar projektägarroller 
- härbärgera Hälsingedelen av projekten 

Magnus meddelade att han har möte med Carina Lindvall och Roland Hamlin under morgondagen, 
som vill veta Hälsingerådets ståndpunkt i frågan. Hälsingerådet gav utvecklingschefen vid 
Hälsingerådet i uppdrag att anmäla intresse för ansökan om bidrag senast 9 januari. 

De avgående ledamöterna i Hälsingerådet avtackades av ordförande Mikael Löthstam. 
Ledamöterna som avtackades: Håkan Englund, Marie Centerwall, Lena Svahn, Sören Görgård, 
Tor Tolander, Anna-Lena Vestin, och Benny Engberg.  

Ordförande  Justerande     Utdragsbestyrkande 
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§703 Mötets avslutande


Ordförande Mikael Löthstam tackade alla för gott samarbete, önskade God Jul, Gott Nytt År och 
avslutade sedan mötet. 

Hälsingerådets nästa möte äger rum den 18 januari 2023. 
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